
In de Begrotingsraad van 9 november jl. stelde de D66 twee vragen, waarover wethouder Van Maanen 

aangaf daar schriftelijk op terug te komen. 

 

Vraag 1 - Waar is / wordt het extra budget voor antidiscriminatie aan besteed? 

Op 10 november 2020 is door het ministerie de Decentralisatie Uitkering Voorkomen Discriminatie 

naar Herkomst en Bevorderen Samenleven toegekend aan de gemeente West Betuwe. In de aanvraag 

was een aantal concrete doelen geformuleerd die we in 2021 wilden behalen. Echter heeft de 

coronacrisis roet in het eten gegooid en waren deze doelen niet haalbaar voor 2021. De doelen zijn 

niet verdwenen, vandaar dat we het geld in 2022 alsnog willen gaan inzetten ter bevordering van het 

voorkomen van discriminatie en bevorderen van inclusie in West Betuwe.  

 In december hebben wij een eerste overleg met partnerorganisaties om een mogelijke inclusieweek 

2022 te bespreken. We zijn voornemens om de 20.000 euro in te zetten voor inclusie in 2022. Eén van 

de onderwerpen uit de inclusieagenda is het voorkomen van discriminatie, vandaar dat dit goed 

aansluit bij het doel van dit budget. In overleg met partnerorganisaties willen we inventariseren welke 

middelen het beste werken om inclusie te bevorderen. We willen inzetten op het bevorderen van 

samenleven en verbinding creëren tussen inwoners, die zo gemist is in de coronacrisis. Ook willen we 

inzetten op interacties tussen burgers met verschillende achtergronden. De opzet is om dit te 

organiseren in de vorm van een inclusieweek in 2022, waarbij gedurende een week allerhande 

verbindende activiteiten worden georganiseerd. Ook kan een deel van het budget ingezet worden in de 

aanloop naar deze inclusieweek om dit onder de aandacht te brengen.  

 De precieze vorm en activiteiten zijn nu nog onbekend en worden dus vormgegeven in overleg met de 

partners. Mogelijke opties waar we het geld voor in willen zetten zijn:  

• Een (sociale media) campagne om de sociale norm uit te dragen.  

o Dit komt voort uit de aanvraag voor de decentralisatie uitkering. Deze 

campagne willen we dan koppelen aan de inclusieweek. De campagne is 

gericht op: “De sociale norm in West Betuwe is: Wij zijn inclusief, iedereen telt 

en doet mee”. Aan de hand van een communicatiecampagne willen we deze 

norm uitdragen. Door deze norm onder de aandacht te brengen willen we 

voorkomen dat mensen in onze gemeente discrimineren.  

• Een markt  

o Een markt waarbij inwoners kunnen zien wat de gemeente te bieden heeft. Tijdens 

deze markt kunnen verschillende organisaties zichzelf bekend maken bij de inwoners. 

Denk hierbij ook aan het antidiscriminatiemeldpunt Vizier. Ook zouden we hier 

aandacht willen besteden aan inclusief sporten, muziek, werk, school en inzetten op 

alle inwoners.  

• Workshops/lezingen/film/theater  

o Waarbij meer ingegaan wordt op de sociale norm. Dit zal dan samen met de partijen 

binnen de gemeente vorm gegeven kunnen worden.  
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o Bij verschillende eerdere actieweken (week van de mantelzorg en week van de 

opvoeding) is het onderdeel film/theater altijd goed bezocht.  

 

Vraag 2 – Hoe kan het dat u, terwijl u preventie ziet als middel om de zorgkosten op termijn te 

verlagen, denkt met 100.000 euro minder toe te kunnen bij de minimaregelingen?’ 

Eind 2019 zijn de minimaregelingen geharmoniseerd. Bij het opmaken van de begroting 2020 is 

rekening gehouden met een toename van aanvragen van de regelingen. Voor vrijwel alle regelingen 

werden de voorwaarden voor de inwoners gunstiger en zijn de bedragen voor de verschillende 

regelingen in de begroting verhoogd.  Bij het armoedebeleid was er in 2020 een overschot voor enkele 

regelingen, omdat er minder aanvragen waren ingediend dan begroot. Dit had deels te maken met 

corona: inwoners hebben minder kosten gemaakt.  

 

Ook in 2021 en verdere jaren is de verwachting dat er minder aanvragen worden gedaan dan begroot. 

Dit heeft onder andere met de coronacrisis te maken, waardoor er minder activiteiten zijn geweest 

waar inwoners een aanvraag voor konden indienen. Daarnaast neemt het aantal inwoners met een 

laag inkomen (onder de 120% van het bijstandsniveau) af. Alle regelingen die onder het minimabeleid 

vallen, zijn zogenaamde open einderegelingen. Van te voren is moeilijk in te schatten hoeveel 

aanvragen er zullen komen. Wel wordt er in de begroting een bedrag opgenomen voor de verschillende 

regelingen. Maar er is geen stop op het aantal aanvragen. Als er een noodzaak is en de uitgave niet te 

voorzien is en de inwoner voldoet aan de voorwaarden van de regeling, wordt de aanvraag toegekend. 

Ook als daarmee het bedrag van de begroting wordt overschreden. Als er tussentijds noodzaak is de 

begroting aan te passen, zal dat gebeuren.  

Voor het totale minimabeleid is de verwachting dat er over 2021 minder aanvragen worden gedaan 

dan begroot. Dat is de reden dat het totale budget voor minimabeleid is aangepast. Het is een reële 

weergave van de verwachte uitgaven. Het zegt niets over de dienstverlening en de inspanning van de 

gemeente en partners in het maatschappelijk middenveld. Deze medewerkers blijven onverminderd op 

zoek naar inwoners die ondersteuning nodig hebben.  

 


